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Protokół nr 32/2021 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 23 czerwca 2021 r. w godz. od 1600 do  18:00 

w  Urzędzie Miejskim w  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego:   

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Sławomir Sieczkowski – Wiceprzewodniczący Komisji – on-line 

3. Sylwester Cimochowski – on-line 

4. Karol Korneluk – on-line 

5. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

6. Wojciech Pająk 

7. Andrzej Turowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta      

2. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchom. 

3. Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik ds. organ. pozarządowych 

4. Jerzy Gałązka – Kierownik Referatu Wydział Ochrony Środowiska  

5. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych 

6. Adam Żywiczyński – Konserwator Zabytków 

7. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS Sp. z o.o. 

8. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK Sp. z o.o. 

9. Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO Sp. z o.o. 

10. Leszek Andrulewicz – Prezes PWiK Sp. z o.o. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został 

przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Przewodniczący zaproponował zmianę 

porządku obrad na wniosek Prezesa E. Przybysza punkt 4 przenieść jako punkt 2, oraz na 

wniosek p. A. Żywiczyńskiego punkt 17 przenieść jako punkt 3. Zapytał, czy radni chcą 

wnieść jakieś uwagi.  

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 maja 2021 r. 

2. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach 

 sp. z o.o. w roku 2020. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 
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4. Informacja z działalności Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o.o. 

w 2020 r. 

5. Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach  

sp. z o.o. za rok 2020. 

6. Raport z realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałk do roku 2020  

w postaci tabeli wskaźników kontekstowych Strategii oraz „Dokument Implementacyjny 

do Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020 z perspektywą do 

roku 2023”. (Dokument przekazano drogą elektroniczną oraz ww. Materiał dostępny w wersji 

papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie internetowej 

BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały 

sesyjne i komisyjne) 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miasta Suwałki. 

8. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą Imbud sp. z o.o. sp.k. w sprawie realizacji 

budynku handlowego przy zbiegu dróg: Sejneńska i Przemysłowa.  

9. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy parkowi. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej w Suwałkach.  

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Kolejowego w Suwałkach. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na 

lata 2021-2025. 

17. Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk 

z organizacjami pozarządowymi w 2022 roku. 

18. Wolne wnioski.  

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 31/2021 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 maja 2021 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Suwałkach 

 sp. z o.o. w roku 2020. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 Prezes E. Przybysz przedstawił i omówił informację z działalności Spółki 

uwzględniając sytuację pandemiczną, pozytywnie oceniając działalność w 2020 roku, gdzie  

Spółka zrealizowała wyznaczone cele. Przedstawił sytuację dotyczącą majątku Spółki 

dzierżawionym lub użyczonym innym podmiotom i o dzierżawie lub użyczeniu przez Spółkę 

majątku od innych podmiotów. Omówił dane ekonomiczno –finansowe dot. poziomu  
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i struktury przychodów, struktury kosztów z podaniem przyczyn zmian udziału 

poszczególnych kosztów. Omówił wynik finansowy poszczególnych działalności 

prowadzonych przez Spółkę, wielkość zobowiązań z podaniem struktury źródeł ich 

powstania. Poinformował, że umowy na usługi przewozu w komunikacji miejskiej oraz na 

odbiór odpadów komunalnych tworzą stabilną bazę dalszego funkcjonowania Spółki. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Komisja przyjęła Informację z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 

w Suwałkach sp. z o.o. w roku 2020. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Adam Żywiczyński przedstawił projekt uchwały informując, iż do dnia 15 maja 2021 

r. wpłynął jeden wniosek Parafii Ewangelicko –Augsburskiej w Suwałkach. Komisja, która 

została powołana do opiniowania wniosków o dotacje stwierdziła, że wniosek jest 

kompletny. Zaopiniowano kompletny wniosek, przyjmując na podstawie obowiązujących 

kryteriów, zasadę przyznania do 50 % zweryfikowanego kosztorysu jako kwotę dotacji. 

Wyżej wymieniona Komisja na posiedzeniu w dniu 24 maja 2021 r. zarekomendowała 

przyznanie dotacji na remont elewacji kościoła ewangelickiego w Suwałkach.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z działalności Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach TBS  

sp. z o.o. w 2020 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Prezes Jarosław Lebiediew przedstawił i omówił najważniejsze obszary działania 

Spółki: zarządzanie gminnym zasobem mieszkaniowym, zarządzanie wspólnotami 

mieszkaniowymi, gospodarowanie lokalami użytkowymi, w tym stanowiącymi własność 

Spółki oraz pozostałym mieniem (grunty i garaże). Realizacja remontów i zadań 

inwestycyjnych Gminy, Wspólnot i Spółki. Remonty i rozbiórki w nieruchomościach 
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stanowiących własność Gminy Miasta Suwałki. Inwestycje na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Miasta Suwałki. Remonty na nieruchomościach 

stanowiących własność Skarbu Państwa. Remonty i modernizacje w nieruchomościach 

stanowiących własność Wspólnot Mieszkaniowych zarządzanych przez Spółkę. Remonty  

i zadania inwestycyjne w nieruchomościach stanowiących własność Zarządu Budynków 

Mieszkalnych w Suwałkach TBS sp. z o.o. Prezes przedstawił dane ekonomiczno – 

finansowe.  

Radny T. Czerwiecki - o ile wzrosły opłaty eksploatacyjne dla mieszkańców budynków, które 

zostały docieplone. Czy dotyczy to odpisu na fundusz remontowy?  

Prezes J. Lebiediew odpis na fundusz eksploatacyjny wiąże się z bieżącą konserwacją,  

z bieżącym działaniem na nieruchomości z odpisem na fundusz remontowy. 

Termomodernizacje wiążą się ze wzrostem składki na fundusz remontowy, po to, żeby mieć 

odpowiedni udział własny celem zaciągnięcia kredytu preferencyjnego – 

termomodernizacyjnego.  

Radny T. Czerwiecki czy można w tej chwili ocenić jaki skutek przyniosło zamykanie wiat 

śmietnikowych? Prezes J. Lebiediew z inicjatywy p. Prezydenta zostały zamontowane 

urządzenia kodujące oraz kamera monitoringu przy jednej z wiat śmietnikowych. Na chwilę 

obecną widomo, że komentarze od mieszkańców są pozytywne, wiata jest zamykana a przede 

wszystkim wokół utrzymany jest porządek. Na wyżej wymieniony cel wydatkowano 10 tys. zł.  

Radny W. Pająk zapytał o kwestię wynajmu lokali użytkowych na ulicach: Kościuszki, 

Chłodnej, którymi zarządza ZBM pod działalności restauracyjne i obsługę turystyczną.  

Czy lokali przybywa, czy w związku z pandemią nastąpiła stagnacja? Prezes J. Lebiediew 

wszystkie lokale, które były wynajmowane do tej pory, działają.  

Radny A. Turowski czy w blokach na ulicy Franciszkańskiej poprawia się sytuacja dot. 

czystości, czy w dalszym ciągu istnieje problem z mieszkańcami? Prezes J. Lebiediew 

odpowiedział, że nie ma innych problemów niż te, które występują w innych budynkach 

zarządzanych przez ZBM a położonych na terenie całego miasta.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Komisja przyjęła Informację z działalności Zarządu Budynków Mieszkalnych  

w Suwałkach TBS sp. z o.o. w 2020 r. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach  

sp. z o.o. za rok 2020. 

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Prezes Z. Walendzewicz przedstawił dane ekonomiczno – finansowe Spółki za rok 

2020, omówił przeprowadzone inwestycje w roku ubiegłym.  

Radny W. Pająk czy nowe inwestycje zwiększą stopień odzysku z selektywnej zbiórki?  

Czy przyczynią się do większej oszczędności w związku z zagospodarowaniem odpadów? 

Prezes Z. Walendzewicz Spółka z roku na rok musi mieć określone zwiększone poziomy 

odzysku tzw. recyklingu. W związku z tym w ślad za tym pójdą pieniądze, tylko na takie 

inwestycje, które gwarantują, że procent recyklingu w stosunku do masy odpadów, które 
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trafiają do Spółki, będą z roku na rok coraz większe. To jest polityka państwa i tylko wtedy 

wpływają pieniądze tam, gdzie państwo widzi realizację swego celu. Radny W. Pająk czy 

koszty osobowe działalności będą niższe? Prezes Z. Walendzewicz odpowiedział, że jego 

zdaniem nie wzrosną.  

Radny A. Turowski zgłosił problem jednego z mieszkańców, który chciał zutylizować 

odpady po remoncie budynku. Poinformowano go, że może tego typu odpady oddać raz na 

10 lat, z przestrzeganiem pewnych norm. Prezes Z. Walendzewicz odniósł się do wypowiedzi 

radnego i poinformował, że Spółka ustaliła, że może przyjąć odpady po budowlane od 

mieszkańca, który faktycznie wykaże, że jest mieszkańcem Suwałk ale tylko w ograniczonej 

ilości.  

Radny S. Sieczkowski czy Spółka poniosłaby stratę gdyby nie przesunięcia na rezerwach? 

Z czego taka strata wynika? Prezes Z. Walendzewicz odpowiedział, że Spółka osiągnęła 

stratę w granicach około 3.800 miliony zł. Starta ta wynika z przeszacowania planu i dlatego 

na działalności operacyjnej Spółka wykazała straty. Radny S. Sieczkowski czy w najbliższym 

czasie zostanie zmieniony taryfikator i czy wzrosną usługi Spółki dla Miasta? Prezes  

Z. Walendzewicz – poinformował, że Suwałki posiadają największą kwaterę w północno – 

wschodniej Polsce. Dodał, że Spółka posiada dodatkowe możliwości przychodu 

 i w związku z tym opłaty za zagospodarowanie odpadów nie będą wzrastały tak szybko, jak 

wzrastają w Polsce. Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna odniósł się do pytanie odnośnie straty, 

która zaistniałaby potencjalnie w roku 2020, gdyby nie rozwiązanie rezerwy. Zwrócił uwagę 

na to, że w 2019 roku Spółka zamknęłaby wynikiem dodatnim, natomiast w roku 2020 

faktycznie wynikłaby starta, która spowodowana byłaby kosztami realnymi, którymi Spółka 

poniosła w roku 2020 na zagospodarowanie preRDF-u, który jej pozostał z roku 2019. 

Prezydent poinformował, że sytuacja finansowa Spółki jest stabilna oraz nie ma zagrożenia, 

że w roku bieżącym zaistnieje potrzeba podnoszenia opłat dla mieszkańców.  Radny  

S. Sieczkowski jak realizowane inwestycje, wpłyną w przyszłości na podwyżkę opłat?   

Czy kwatera była realizowana z dofinansowaniem?  Prezes Z. Walendzewicz inwestycja pod 

nazwą kwatera został rozpoczęta w roku 2013 a zakończona w roku 2020.  

Radny T. Czerwiecki czy Miasto Suwałki mieści się w limicie odzysku selektywnego? 

Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna ze złożonego sprawozdania za rok 2020 wynika, że miasto 

wywiązało się z określonych poziomów wskaźników. Stwierdził, że miasto powinno wzmożyć  

wysiłki w zakresie skłaniania mieszkańców do segregacji odpadów. Radny T. Czerwiecki 

poinformował, że w Polsce są próby nadawania cech indywidualnych dla mieszkańców, 

którzy korzystają ze śmietników poprzez rozdawanie toreb na śmieci z indywidualnym 

kodem, który pozwala zidentyfikować sprawcę, który nie segreguje śmieci. Czy miasto myśli 

coś na ten temat? Ł. Kurzyna stwierdził, że słyszał o takich przykładach realizowanych już 

w Polsce, natomiast mają one wadę i są rozwiązaniami bardzo drogimi. Na chwilę obecną  

i w najbliższej przyszłości miasto nie myśli o tym, żeby wprowadzić w Suwałkach 

indywidualny sposób rozliczania każdego mieszkańca (w postaci czipów, czy oznakowanych 

worków na śmieci). Jednym z rozwiązań pozostaje motywowanie - jeden sąsiad drugiego 

motywował, żeby segregacja była prowadzona. Prezes Z. Walendzewicz dodał, że 

należałoby edukować małe dzieci i nie żałować środków finansowych na edukację.  

Radny T. Czerwiecki dodał, że należałoby popracować nad tym tematem aby wspólnie 

wypracować system, który pozwoli na wymuszenie selektywnej zbiórki śmieci. Ł. Kurzyna 
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przypomniał, że jeśli miasto nie będzie wywiązywało się nałożonych poziomów recyklingu, 

to będzie musiało zapłacić wysoką karę finansową.  

Radny T. Czerwiecki przypomniał o złożonych przez siebie interpelacjach odnośne zmian  

w regulaminie utrzymania czystości w mieście, które umożliwią karanie osób 

niesegregujących śmieci. Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że miasto pracuje nad 

tematem zgłoszonym w interpelacjach.   

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Komisja przyjęła Informację z działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami  

w Suwałkach sp. z o.o. za rok 2020. 

 

Ad pkt. 6 

Raport z realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałk do roku 2020  

w postaci tabeli wskaźników kontekstowych Strategii oraz „Dokument 

Implementacyjny do Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 

2020 z perspektywą do roku 2023”. 

– Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Komisja przyjęła Raport z realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta 

Suwałk do roku 2020 w postaci tabeli wskaźników kontekstowych Strategii oraz 

„Dokument Implementacyjny do Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Suwałki 

do roku 2020 z perspektywą do roku 2023”. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miasta 

Suwałki.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Prezydent Ł. Kurzyna zgłosił autopoprawkę do zapisu w projekcie uchwały, mówiącą o 

zobowiązaniu Prezydenta Miasta Suwałk do opracowania Dokumentu Implementacyjnego 

stanowiącego dokument wdrożeniowy do dokumenty „Suwałki 2030. Strategia rozwoju”. 

Który to dokument będzie określał szczegółowe zadania, zakres, szacunkowe koszty, 

harmonogram realizacji oraz podmiot odpowiedzialny za ich realizację. 

Radny S. Sieczkowski zaproponował aby skonkretyzować strategię i oprócz wskaźników 

GUS, które są wskazane jako wskaźniki kontekstowe, wypracować lepsze wskaźniki, które 

pokazywałyby jakie są naprawdę cele strategiczne. Radny stwierdził,  

że strategia napisana jest tylko po to, żeby móc pozyskiwać środki Unijne. W ww. strategii 

nie ma określonego głównego celu, w jakim kierunku miasto miałoby się rozwijać.  

Radny zauważa, że w przedstawionej strategii przedstawione są działania na, które są 

niezależne od miasta. Warto byłoby podkreślić rolę miasta i to co może zrobić realnie, ku 

temu aby ww. strategię móc realizować. Poprosił aby przedstawioną strategię 

zaktualizować.  
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Prezydent Ł. Kurzyna przypomniał, że nad strategią pracowały szersze grono osób oraz 

była konsultowana z mieszkańcami. Poinformował, że jest to dokument na najbliższe 10 lat 

i został sporządzony zgodnie z oczekiwaniami Ministerstwa i wymogów ustawowych. Zgodził 

się z przedmówcą, że spis wskaźników do monitorowania ww. strategii jest niewielki. Miasto 

skupiło się na tych wskaźnikach, które są wskaźnikami obiektywnymi, powszechnie 

dostępnymi, weryfikowalnymi. Miasto przedstawiając Dokument Implementacyjny chce 

pokazać konkretną listę zadań i działań, które miasto zamierza podejmować żeby 

zrealizować ogólne zapisy, które znajdują się w strategii. W strategii pokazane są kierunki, 

w których miasto chce się rozwijać.  

M. Bonisławski odniósł się do wypowiedzi radnego S. Sieczkowskiego, informując, że  

w ustawie o samorządzie gminnym nie jest napisane, że każdy kierunek działań i każde 

działanie powinno być owskaźnikowane. Dodał, że złożone procesy społeczne i gospodarcze 

jakim jest rozwój miasta w dużej perspektywie czasowej tj. do 2030 roku, są monitorowane 

poprzez wskaźniki kontekstowe – mają szersze oddziaływanie a wszystkie procesy społeczno 

- gospodarcze monitorować.  

Radny S. Sieczkowski zgłosił, że nie może być tylko celem strategicznym, to aby strategia 

rozwoju miasta Suwałk do 2030 roku opierała się na tym, że będą lobbowane określone 

działania, które leża poza zasięgiem i kompetencjami miasta. Stwierdził, że dobrze byłoby 

powiedzieć mieszkańcom co miasto chce zrobić i w jakim kierunku Suwałki będą się 

rozwijały.  

Prezydent Ł. Kurzyna odniósł się do wypowiedzi radnego S. Sieczkowskiego, z którą się nie 

zgodził. Stwierdził, że „samorząd powinien być aktywnym kreatorem rzeczywistości, a nie 

biernym obserwatorem”. 

Radny S. Sieczkowski dodał, że w strategii należałoby podkreślić rolę tego co zależy od 

samorządu czyli to, co jest w kompetencjach miasta, jakie są zadania miasta, jak będą 

realizowane i w jaki sposób. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia strategii 

rozwoju miasta Suwałki, wraz z autopoprawką. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą Imbud sp. z o.o. sp.k. w sprawie realizacji 

budynku handlowego przy zbiegu dróg: Sejneńska i Przemysłowa.  

– projekt umowy stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt umowy, w zakresie możliwości i zasad 

realizacji budynku handlowego przy zbiegu dróg: Sejneńska i Przemysłowa. W ramach 

umowy Inwestor zobowiązany będzie do nieodpłatnego przekazania działek, oraz 

sfinansowania kosztów przebudowy fragmentu ul. Przemysłowej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu umowy z firmą Imbud sp. z o.o. sp.k.  

w sprawie realizacji budynku handlowego przy zbiegu dróg: Sejneńska i Przemysłowa.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży 

nieruchomości stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy parkowi. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy parkowi. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej  

w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały intencyjnej o przystąpieniu do 

zmiany planu. Przystąpienie do sporządzenia przedmiotowego planu wywołane jest 

wnioskiem właściciela działki, który zwrócił się z prośbą o dokonanie zmiany ustaleń 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami 

Lotniczą, Powstańców Wielkopolskich, Mariana Buczka i byłą bocznicą kolejową  

w Suwałkach, poprzez dopuszczenie funkcji mieszkalnej w parterze istniejącego na działce 

obiektu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Lotniczej  

w Suwałkach.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla Kolejowego  

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały intencyjnej o przystąpieniu do 

zmiany planu. Przystąpienie do sporządzenia przedmiotowego planu wywołane jest 

koniecznością ustalenia jednolitych przepisów, wykluczających konflikty funkcjonalne, 
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przestrzenne i komunikacyjne w tym rejonie miasta. Celem sporządzenia planu będzie 

ustalenie zasad skomunikowania terenów objętych planem, ustalenie jednolitych zasad 

zabudowy i zagospodarowania, uporządkowanie istniejącego zagospodarowania w 

dostosowaniu do aktualnego stanu prawnego i własnościowego, ustalenie zasad 

inwestowania, w sposób wykluczający konflikty funkcjonalne, przestrzenne i komunikacyjne. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Osiedla 

Kolejowego w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 Prezes L. Andrulewicz przedstawił projekt uchwały, w którym należało 

zaktualizować Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków, w związku  

z nowelizacją ustawy prawo budowalne oraz ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 

Radny T. Czerwiecki zapytał o rozdział 4 §9 pkt.1. zaproponował doprecyzowanie zapisu 

„Podstawę rozliczeń wynikających z umowy o dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków 

stanowi aktualna taryfa przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjnego” dodając  

w treści „zatwierdzona przez Wody Polskie”. Prezes L. Andrulewicz odpowiedział, że 

powielanie zapisów z ustawy w regulaminie może spowodować uchylenie uchwały. Zgodnie 

z rozporządzeniem taryfowym, taryfy wchodzą w życie po siedmiu dniach od daty publikacji 

w BIP-ie Wód Polskich.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

 



11 

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały, w którym określa się warunki 

 i zasady korzystania z przystanków komunikacyjnych przez operatorów i przewoźników, 

wykonujących regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym, którym 

właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 

Suwałki oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

na lata 2021-2025. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

A. Szyszko poinformowała o zmianie w zapisie w załączniku do uchwały.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 

Suwałki oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2022 roku. 

– Propozycje stanowią załącznik nr 28 do protokołu. 
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A. Szyszko przedstawiła propozycje priorytetowych zadań oraz porównała zmiany, które 

nastąpią w zakresie zadań dotyczących zdrowia - profilaktyka szczepień przeciwko 

COViD, pomoc psychologiczną dla dzieci i młodzieży w związku z zakończeniem 

pandemii koronawirusa, dofinansowanie i organizowanie kolonii w grupie 

przeciwdziałania patologiom i uzależnieniom. W sporcie natomiast zostały rozszerzone 

zadania ze szczególnym uwzględnieniem wszystkich mieszkańców zwłaszcza po pandemii.  

Radny S. Sieczkowski stwierdził, że priorytety są bardzo dobre i oby udało się je 

zrealizować. Radny poddał pod rozwagę nazwę – „profilaktyka szczepień przeciwko 

COViD”. A. Szyszko zaproponowała zapis –„propagowanie szczepień przeciwko 

COViD”.   

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Komisja przyjęła Propozycje priorytetowych zadań publicznych do realizacji  

we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2022 roku. 

 

Ad pkt. 17 

Wolne wnioski.  

 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.            

 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Tadeusz Czerwiecki 
 

 
 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


